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09. Verantwoording over uitvoering moties ALV-en
Bijlage bij ledenbrief 3 november 2023: “Uitnodiging Najaars ALV 1 december 2023” 

Samenvatting 

Hierbij legt het VNG bestuur verantwoording af aan de leden over de uitvoering van 20 moties die zijn 

aangenomen in de ALV van 14 juni 2023 en over een motie die in deze ALV is aangehouden. Bij iedere 

motie is aangegeven of het bestuur voorstelt om de motie af te doen of langer aan te houden. 

Uitgangspunt is dat moties worden afgedaan, waarbij de oproep in de motie integraal onderdeel wordt 

van de VNG-inzet op betreffende onderwerp. Bij uitzondering kan het bestuur om politiek-strategische 

of meer inhoudelijke overwegingen voorstellen om moties aan te houden.  

Voorstel aan de leden 

Het bestuur stelt de leden voor om in te stemmen met de verantwoording van het bestuur over de 

uitvoering van moties, inclusief de voorstellen om de betreffende moties als afgedaan te beschouwen 

dan wel aan te houden.  

NB) zie ook de bijlage “Naar een andere manier om ruimte te geven aan moties en signalen in de ALV”  
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Inhoudsopgave verantwoording uitvoering moties

Aangehouden motie: 

- Motie Almere en Tilburg “Een uitvoerbaar en betaalbaar inburgeringsstelsel, anders niet

acceptabel voor gemeenten deel II” (p.3)

Aangenomen moties: 

Meerjarig financieel perspectief gemeenten: 

- Leidschendam-Voorburg “Afschaffing van de opschalingskorting” (p.4)

- Beesel en andere gemeenten “Rechtvaardige, langjarige, solide, duurzame

gemeentefinanciën” (p.6)

Hervormingsagenda Jeugd: 

- Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd” (p.10)

- Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd” (p.10)

- Zeist/Almere en anderen “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg” (p.11)

- Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijk ondersteuner

huisartsen Jeugd GGZ” (p.12)

- Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd” (p.12)

Verenigingsstrategie: 

- De Bilt “Van onderop naar de top” (p.14)

Andere moties: 

- Reusel-De Mierden “Uitvoering Landelijke Beeindingsregelingen veehouderijlocaties” (p.15)

- Súdwest Fryslân e.a. “CAO Samen aan de slag: compensatie voor financiële achteruitgang

werknemers met een beperking” (p.16)

- Losser “Openbreken cao SW en cao Aan de Slag” (p.16)

- Heemstede e.a. “Geen Network and Information Security 2 (NIS2) in de keten, voordat we iets

weten” (p.17)

- Ede “Vereenvoudigen en versoepelingen procedure korte wapenstok boa’s” (p.18)

- Hoeksche Waard “Bijdrage structurele financiële middelen van het Rijk voor de uitvoering van

de Omgevingswet” (p.19)

- De Bilt e.a. “Duidelijkheid over beschikbare financiële middelen voor invoeringskosten

Omgevingswet” (p.20)

- Oostzaan “Financiering bodemtaken door gemeenten na invoering Omgevingswet” (p.21)

- Papendrecht “Verandering opzet Werkkostenregeling in relatie tot politieke ambtsdragers”

(p.22)

- Land van Cuijk “Verhogen NHG norm voor woonwagens en standplaatsen” (p.23)

- Hoorn “Starterslening voor woonwagenbewoners” (p.24)

- Buren “Treffen regeling gebruik chemische bestrijdingsmiddelen in relatie tot omvang

spuitzones ten behoeve van woningbouw” (p.25).
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Aangehouden motie 

 

Inburgering 
 

Onderwerp: Inburgering 

Motie en indiener: Motie Almere en Tilburg “Een uitvoerbaar en betaalbaar inburgeringsstelsel, 

anders niet acceptabel voor gemeenten deel II” (aangehouden motie) 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Draagt het bestuur op:  

- Zich te blijven inzetten voor een betaalbaar en uitvoerbaar inburgeringsstelsel 

voor gemeenten 

- Ervoor te zorgen dat het Rijk zijn verantwoordelijkheid neemt om samen met 

de gemeenten de gesignaleerde knelpunten, ten aanzien van structurele 

passende financiën, sturingsmogelijkheden, (ICT)systemen, privacy en 

verantwoording, aan te pakken en op te lossen, anders wordt de regiefunctie 

voor gemeenten onuitvoerbaar 

- Ervoor te zorgen dat gemeenten kunnen leren van (praktijk)ervaringen. Het 

inburgeringstraject is gebaat bij een adaptief systeem, dat qua wet- en 

regelgeving aan kan sluiten op nieuwe inzichten en ervaringen uit de praktijk. 

 

Verantwoording: 

 

 

De uitvoerbaarheid en betaalbaarheid van het inburgeringsstelsel vraagt nog 

steeds inzet van de VNG. De VNG is hierover structureel in gesprek met het rijk. 

De VNG zal de uitgaven voor onder andere de uitvoeringskosten blijven 

monitoren. De motie ondersteunt die gesprekken en onderschrijft de 

inburgeringswet als adaptief en lerend stelsel. De Communities of Practice 

(CoP’s) geven daarbij inzicht in de uitvoeringskwesties van gemeenten en 

samenwerkingspartners. 

 

Eén van de onderdelen die voor gemeenten onzekerheid bracht was het 

voortbestaan van de onderwijsroute. De ministeries van SZW en OCW hebben 

inmiddels aanvullende middelen tot 2029 beschikbaar gesteld die meebewegen 

met de instroom. Dat stelt gemeenten in staat om (weer) contracten aan te gaan 

met onderwijspartijen en om het functioneren van de onderwijsroute in de 

praktijk mee te nemen in de brede evaluatie.  

 

Voorstel: De motie aanhouden 
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Aangenomen moties in ALV 14 juni 2023 

 

Meerjarig financieel perspectief gemeenten 
 

Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief gemeenten 

Motie en indiener: Leidschendam-Voorburg “Afschaffing van de opschalingskorting” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Oproep aan het bestuur van de VNG om: 

- Het rijk te verzoeken om de opschalingskorting na jarenlange bevriezing 

(2020-2025) definitief af te schaffen, dat bekend te maken in duidelijke 

taal en zonder voorbehouden, en dit te verwerken bij de 

septembercirculaire 2023; 

- Totdat deze beëindiging van de opschalingskorting is bekend gemaakt 

als uitgangspunten in de gesprekken met het rijk te hanteren: 

- geen nieuwe bestuurlijke akkoorden te sluiten of andere (tijdelijke) 

afspraken te maken met het rijk; 

- bestaande akkoorden met het rijk die zich in de fase van invoering 

bevinden, door te lichten op mogelijkheden om deze te bevriezen of in 

te trekken en de leden hierover te informeren uiterlijk in de aanloop naar 

de BALV in het najaar; 

- bij voorgaande twee punten wel zorg te dragen dat de meest kwetsbare 

groepen in onze samenleving hierdoor niet in de knel komen.  

 

Verantwoording: 

 

 

Na het aannemen van de resolutie ‘meerjarig financieel perspectief voor 

gemeenten’ en de moties Beesel en Leidschendam-Voorburg is de strekking 

daarvan in een brief helder overgebracht naar de fondsbeheerders, inclusief de 

drie belangrijkste financiële eisen: 

• Het structureel ophogen van het gemeentefonds en herstellen van het 

accres vanaf 2026 

• Het definitief schrappen van de opschalingskorting 

• Een toereikende en stabiele indexering van het gemeentefonds om 

loon-, prijs- en volumeontwikkelingen op te kunnen vangen, inclusief de 

stijging van de zorgvraag 

In deze brief werd ook de oproep gedaan om het Overhedenoverleg nog vóór 

de augustusbesluitvorming plaats te laten vinden. 

 

Aan dat laatste verzoek werd gedeeltelijk gehoor gegeven: op 2 juli vond een 

overleg plaats tussen VNG, IPO en een brede delegatie vanuit het kabinet. In 

dat overleg is vanuit de VNG de financiële problematiek vanaf 2026 zeer scherp 

op tafel gelegd. Dit leidde er toe dat vanuit het kabinet werd erkend dat er vanaf 

2026 een disbalans tussen taken en middelen ontstaat. In dit overleg werd 

afgesproken dat in september in een Overhedenoverleg zou worden gesproken 

over hoe de ambities, taken en middelen in evenwicht konden worden gebracht. 

 

https://vng.nl/brieven/uitkomst-ledenvergadering-vng
https://vng.nl/nieuws/erkenning-kabinet-disbalans-taken-en-middelen
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Verantwoording: 

 

 

Op 7 juli viel het kabinet. De VNG liet in een eerste reactie al weten de val 

‘onbezonnen’ te vinden, vooral vanwege de grote hoeveelheid urgente 

maatschappelijke uitdagingen. In een brief aan beide Kamers werd daarom 

aangedrongen te voorkomen dat Nederland tot stilstand zou komen en dat het 

voortzetten van het gesprek met het rijk over de financiën – specifiek het tekort 

van €3 mld vanaf 2026 – de grootst mogelijke aandacht van de VNG heeft. 

 

Op 14 juli werd door de VNG een begrotingsadvies afgegeven, dat in het kort 

neerkwam op het zichtbaar maken van de tekorten vanaf 2026 in de 

gemeentelijke begrotingen.  

 

Op 1 september publiceerden we het advies van de Taskforce Taken en 

Middelen Gemeenten onder voorzitterschap van Alexander Rinnooy Kan. Kern 

van dit advies was dat volgens de Taskforce: “In de nabije toekomst 

duidelijkheid zal moeten ontstaan over de op langere termijn beschikbare 

structurele middelen van gemeenten. Er kan niet gewacht worden op een 

coalitieakkoord van een nieuw kabinet.”  

 

Op 6 september vond het Overhedenoverleg plaats tussen VNG, IPO en het 

inmiddels demissionaire kabinet. Het kabinet was vooraf in kennis gesteld van 

het advies van de Taskforce en het onderliggende onderzoek. In het overleg 

werd van de zijde van het kabinet aangegeven dat de demissionaire status, 

gecombineerd met een uitdagende financiële situatie, betekende dat in de 

miljoenennota geen aanvullende maatregelen ter verbetering van de 

gemeentefinanciën zouden worden opgenomen. Wel zijn een aantal andere 

afspraken gemaakt: in het eerstvolgende Bestuurlijk Overleg financiële 

verhoudingen zal een aanpak worden vastgesteld waarmee gemeenten meer 

ruimte krijgen om incidentele middelen structureel in te zetten en bij de 

komende voorjaarsbesluitvorming zal – ook als dit door het huidige 

demissionaire kabinet wordt gedaan – de afschaffing van de opschalingskorting 

worden betrokken.  

 

Tot slot is – toen bleek dat de Gemeentefondsbegroting tóch voor het 

verkiezingsreces zou plaatsvinden – samen met het IPO richting de Kamer 

ingezet op de drie genoemde financiële punten. Dit heeft er (mede) toe geleid 

dat door de Kamer twee moties zijn aangenomen: de motie Van Dijk/Van der 

Graaf over het betrekken van de opschalingskorting bij de 

Voorjaarsnotabesluitvorming en de motie Nijboer over het inventariseren van 

oplossingen voor het ravijn. 

 

De demissionaire status van het kabinet heeft er toe geleid dat er de facto geen 

sprake meer was van het afsluiten van (grote) bestuurlijke akkoorden. Een 

doorlichting van bestaande akkoorden of afspraken is impliciet meegenomen in 

het formuleren van de inzet voor de kabinetsformatie. Onderdeel van de 

voorbereiding op de formatie is de vraag welke vervolgstappen moeten worden 

genomen als een nieuw kabinet geen gehoor geeft aan onze oproep om taken 

en middelen in balans te brengen. ‘Teruggeefgesprekken’ of andere vormen 

https://vng.nl/brieven/brief-aan-beide-kamers-nav-val-kabinet
https://vng.nl/brieven/acties-naar-aanleiding-van-de-val-van-het-kabinet
https://vng.nl/brieven/acties-naar-aanleiding-van-de-val-van-het-kabinet
https://vng.nl/nieuws/overheden-nemen-stappen-naar-herstel-financiele-verhoudingen
https://vng.nl/nieuws/overheden-nemen-stappen-naar-herstel-financiele-verhoudingen
https://vng.nl/sites/default/files/2023-10/20231012-brief-parlement-vng-ipo-inbreng-bzk-begroting-2024-onderdeel-financien.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2023-10/20231012-brief-parlement-vng-ipo-inbreng-bzk-begroting-2024-onderdeel-financien.pdf
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Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief gemeenten 

waarin duidelijk wordt gemaakt dat niet alle taken meer kunnen worden 

uitgevoerd kunnen onderdeel van het antwoord op die vraag zijn. 

 

Het afschaffen van de opschalingskorting is, samen met andere punten uit de 

resolutie en de moties, onderdeel van onze inzet voor de kabinetsformatie. 

Vanwege de samenhang tussen die inzet en het gevraagde in deze motie stelt 

het bestuur voor de motie aan te houden tot na de kabinetsformatie. 

 

Voorstel: De motie aan te houden tot na de kabinetsformatie 

 

 

Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief 

Motie en indiener: Motie Beesel en andere gemeenten “Rechtvaardige, langjarige, solide, 

duurzame gemeentefinanciën” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

 

Verzoekt het VNG-bestuur om: 

- Alles in het werk te stellen om bij het Rijk structureel € 3 miljard bij te 

plussen in het gemeentefonds en de daarbij horende (beleids-)vrijheid 

met ingang van de Rijksmeerjarenbegroting 2024; 

- Zo lang het tekort van € 3 miljard niet is opgelost en er geen sprake is 

van stabiele, solide en duurzame gemeentefinanciën: 

o Geen nieuwe bestuurlijke akkoorden te sluiten of afspraken te 

maken met het Rijk; 

o Bestaande taken en akkoorden met het Rijk, ook die zich in de 

fase van invoering bevinden, door te lichten op mogelijkheden 

om deze te bevriezen of in te trekken en de leden hierover te 

informeren uiterlijk in de aanloop naar de BALV in het najaar; 

o Zorg te dragen dat de meest kwetsbare groepen in onze 

samenleving hierdoor niet in de knel komen; 

- Langjarige, rechtvaardige en ruimere financiële positie van gemeenten 

centraal te stellen in elke boodschap van de VNG; 

- Daarbij gebruik te maken van een breed instrumentarium in relatie tot 

de inzet van de vereniging om het gesprek met het Kabinet te voeren 

en een oplossing te bereiken; 

- Om mee te werken aan een oplossing met betrekking tot het financieel 

toezicht, door in gesprek te gaan met de provinciale toezichthouders 

over wat wel en wat niet kan; 

- Alles in het werk te stellen om bij het Rijk de begrotingsregels met 

betrekking tot de inzet van incidentele middelen te versoepelen en bij 

de beoordeling van de financiële positie in te steken op financiële 

wendbaarheid en weerbaarheid, in navolging van de essaybundel van 

de raad voor het openbaar bestuur; 
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Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

- De punten uit deze motie in te brengen in het begrotingsproces 2024 

van het Rijk en te laten verwerken in de septembercirculaire 2023 en/of 

zo spoedig mogelijk daarna; 

- Gezamenlijk te pleiten bij het Kabinet voor het uitwerken van de 

aanbevelingen van de adviesraden in het rapport  “Elke Regio Telt”; 

- Vanuit de VNG een voorstel aan het Rijk op te stellen op basis van het 

rapport “Elke Regio Telt”, met input van de netwerken, en dit  zo 

spoedig mogelijk en niet later dan 2 september aan te bieden aan het 

Kabinet en de Tweede Kamer.  

 

Verantwoording: 

 

 

Na het aannemen van de resolutie ‘meerjarig financieel perspectief voor 

gemeenten’ en de moties Beesel en Leidschendam-Voorburg is de strekking 

daarvan in een brief helder overgebracht naar de fondsbeheerders, inclusief de 

drie belangrijkste financiële eisen: 

• Het structureel ophogen van het gemeentefonds en herstellen van het 

accres vanaf 2026 

• Het definitief schrappen van de opschalingskorting 

• Een toereikende en stabiele indexering van het gemeentefonds om 

loon-, prijs- en volumeontwikkelingen op te kunnen vangen, inclusief de 

stijging van de zorgvraag 

In deze brief werd ook de oproep gedaan om het Overhedenoverleg nog vóór 

de augustusbesluitvorming plaats te laten vinden. 

 

Aan dat laatste verzoek werd gedeeltelijk gehoor gegeven: op 2 juli vond een 

overleg plaats tussen VNG, IPO en een brede delegatie vanuit het kabinet. In 

dat overleg is vanuit de VNG de financiële problematiek vanaf 2026 zeer scherp 

op tafel gelegd. Dit leidde er toe dat vanuit het kabinet werd erkend dat er vanaf 

2026 een disbalans tussen taken en middelen ontstaat. In dit overleg werd 

afgesproken dat in september in een Overhedenoverleg zou worden gesproken 

over hoe de ambities, taken en middelen in evenwicht konden worden gebracht. 

 

Op 7 juli viel het kabinet. De VNG liet in een eerste reactie al weten de val 

‘onbezonnen’ te vinden, vooral vanwege de grote hoeveelheid urgente 

maatschappelijke uitdagingen. In een brief aan beide Kamers werd daarom 

aangedrongen te voorkomen dat Nederland tot stilstand zou komen en dat het 

voortzetten van het gesprek met het rijk over de financiën – specifiek het tekort 

van €3 mld vanaf 2026 – de grootst mogelijke aandacht van de VNG heeft. 

 

https://vng.nl/brieven/uitkomst-ledenvergadering-vng
https://vng.nl/nieuws/erkenning-kabinet-disbalans-taken-en-middelen
https://vng.nl/brieven/brief-aan-beide-kamers-nav-val-kabinet
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Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief 

Verantwoording: Op 14 juli werd door de VNG een begrotingsadvies afgegeven, wat in het kort 

neerkwam op het zichtbaar maken van de tekorten vanaf 2026 in de 

gemeentelijke begrotingen.  

Op 1 september publiceerden we het advies van de Taskforce Taken en 

Middelen Gemeenten onder voorzitterschap van Alexander Rinnooy Kan. Kern 

van dit advies was dat volgens de Taskforce: “In de nabije toekomst 

duidelijkheid zal moeten ontstaan over de op langere termijn beschikbare 

structurele middelen van gemeenten. Er kan niet gewacht worden op een 

coalitieakkoord van een nieuw kabinet.”  

Op 6 september vond het Overhedenoverleg plaats tussen VNG, IPO en het 

inmiddels demissionaire kabinet. Het kabinet was vooraf in kennis gesteld van 

het advies van de Taskforce en het onderliggende onderzoek. In het overleg 

werd van de zijde van het kabinet aangegeven dat de demissionaire status, 

gecombineerd met een uitdagende financiële situatie, betekende dat in de 

miljoenennota geen aanvullende maatregelen ter verbetering van de 

gemeentefinanciën zouden worden opgenomen. Wel zijn een aantal andere 

afspraken gemaakt: in het eerstvolgende Bestuurlijk Overleg financiële 

verhoudingen zal een aanpak worden vastgesteld waarmee gemeenten meer 

ruimte krijgen om incidentele middelen structureel in te zetten en bij de 

komende voorjaarsbesluitvorming zal – ook als dit door het huidige 

demissionaire kabinet wordt gedaan – de afschaffing van de opschalingskorting 

worden betrokken.  

Tot slot is – toen bleek dat de Gemeentefondsbegroting tóch voor het 

verkiezingsreces zou plaatsvinden – samen met het IPO richting de Kamer 

ingezet op de drie genoemde financiële punten. Dit heeft er (mede) toe geleid 

dat door de Kamer twee moties zijn aangenomen: de motie Van Dijk/Van der 

Graaf over het betrekken van de opschalingskorting bij de 

Voorjaarsnotabesluitvorming en de motie Nijboer over het inventariseren van 

oplossingen voor het ravijn. 

De demissionaire status van het kabinet heeft er toe geleid dat er de facto geen 

sprake meer was van het afsluiten van (grote) bestuurlijke akkoorden. Een 

doorlichting van bestaande akkoorden of afspraken is impliciet meegenomen in 

het formuleren van de inzet voor de kabinetsformatie. 

Voor wat betreft Elke Regio Telt! geldt dat het kabinet in haar laatste 

missionaire ministerraad een aanpak heeft vastgesteld voor het vervolg op dit 

adviesrapport. Deze aanpak leidt er in ieder geval toe dat de definitieve 

kabinetsreactie op een later moment zal komen. De inzet van de VNG hierop 

wordt in nauwe samenspraak met de netwerken vormgegeven.  

https://vng.nl/brieven/acties-naar-aanleiding-van-de-val-van-het-kabinet
https://vng.nl/brieven/acties-naar-aanleiding-van-de-val-van-het-kabinet
https://vng.nl/nieuws/overheden-nemen-stappen-naar-herstel-financiele-verhoudingen
https://vng.nl/nieuws/overheden-nemen-stappen-naar-herstel-financiele-verhoudingen
https://vng.nl/sites/default/files/2023-10/20231012-brief-parlement-vng-ipo-inbreng-bzk-begroting-2024-onderdeel-financien.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2023-10/20231012-brief-parlement-vng-ipo-inbreng-bzk-begroting-2024-onderdeel-financien.pdf
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Onderwerp: Meerjarig financieel perspectief 

Verantwoording: De VNG heeft tijdens bestuurlijke overleggen met de minister van BZK over het 

rapport gepleit voor uitwerking van de aanbevelingen en ook daarbij hulp 

aangeboden. Ambtelijk neemt de VNG (samen met de netwerken) deel aan 

overleggen over hoe gevolg te geven aan de aanbevelingen. Hier komen, naast 

een aantal onderzoeken, nog weinig concrete resultaten uit. Vertraging wordt 

onder andere veroorzaakt door de val van het kabinet en de recente wisseling 

van de minister van BZK.  

Het demissionaire kabinet wijst  erop dat alle gesprekken rondom Elke regio telt 

nu vooral dienen als input voor de formatie en dat het huidige kabinet geen 

verstrekkende beleidswijzigingen kan doorvoeren. Hierdoor is verdere 

vertraging ontstaan maar het momentum is ook niet de juiste om advies te 

geven aan demissionair kabinet. De VNG heeft wel een adviesgroep ingericht 

met deskundigen en de netwerken  die voor de kerst de VNG gaat adviseren 

over het rapport. De VNG gaat ook samen met IPO en BZK dialooggesprekken 

organiseren in de regio waarin de bedoeling is om input op te halen voor de 

vertaling van de aanbevelingen in de praktijk (t.b.v. de formatie). De provinciale 

afdelingen en netwerken worden ook betrokken bij de organisatie van deze 

gesprekken.  

Met het vaststellen van de inzet voor de kabinetsformatie ontstaat een nieuw 

ijkpunt voor de inzet van de VNG op het punt van gemeentefinanciën. Voor het 

vervolg op Elke Regio Telt! is een aanpak opgesteld die voldoet aan de in motie 

genoemde randvoorwaarden. Voorstel is daarom om deze motie nu als 

afgedaan te beschouwen. 

Een langjarige, rechtvaardige en ruimere financiële positie van gemeenten is –

samen met andere punten uit de resolutie en de moties – onderdeel van onze 

inzet voor de kabinetsformatie. Vanwege de samenhang tussen die inzet en het 

gevraagde in deze motie stelt het bestuur voor de motie aan te houden tot na 

de kabinetsformatie. 

Voorstel: De motie aan te houden tot na de kabinetsformatie 
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Hervormingsagenda Jeugd 
 

Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Motie en indiener: Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd”  

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Steun voor de Hervormingsagenda Jeugd, maar wel zorgen over de 

uitvoerbaarheid en de financiële situatie vanaf 2026. Daarom verzoeken deze 

gemeenten om de volgende voorwaarden voor het vervolg: 

1. In oktober een implementatieplan gereed te hebben voor gemeenten 

2. Een uitvoeringstoets op het implementatieplan uit te voeren. 

3. Inzetten in overleg met Rijk en IPO voor een toelichting hoe gemeenten 

2026 e.v. in de meerjarenraming kunnen opnemen.  

4. Afspreken dat alle partners van de Hervormingsagenda zich inzetten. 

 

Verantwoording 

 

Na vaststelling van de Hervormingsagenda is met volle vaart aan de slag gegaan 

met het implementatieplan. Met dit plan binden alle partners zich aan de agenda, 

omdat het een plan van alle ondertekenaars is. Het plan is eind oktober in concept 

gereed en zal half november bestuurlijk worden vastgesteld. Vervolgens is 

daarbinnen ook voorzien in een uitvoeringstoets die uiterlijk einde Q1 2024 is 

uitgevoerd.  

Over de financiële kaders hebben we in juli 2023 met het kabinet gesproken. 

Hierin is duidelijk het signaal van de ledenvergadering uitgesproken en ook 

begrepen door het kabinet. Op basis hiervan is de opdracht aan de 

deskundigencommissie aangescherpt en het proces vastgesteld om te komen tot 

een toelichting over 2026 e.v. Op basis hiervan wordt nu aan een toelichting 

gewerkt die half november voorligt in het overleg met IPO en fondsbeheerders 

(zogenoemde vakberaad). We zullen dit voor de Najaars ALV van 1 december 

aan gemeenten doen toekomen. 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 

 

 

 

Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Motie en indiener: Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd”  

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Akkoord gaan met de Hervormingsagenda Jeugd met daarbij een oproep aan 

het VNG-bestuur om zich in te spannen voor structurele financiële middelen 

vanaf 2026 en zich in te zetten voor een aantal randvoorwaarden. Die zien met 

name op een routekaart voor wetgeving, een implementatieplan getoetst op 

uitvoerbaarheid en helderheid rondom de deskundigencommissie. 

 

Verantwoording 

 

Zie afdoening motie Nissewaard. Er is tevens voorzien in een planning van de 

wetgeving in het implementatieplan. Dit is met name van belang voor het 

onderwerp reikwijdte. 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Motie en indiener: Zeist/Almere en anderen “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg”  

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De motie markeert het belang dat de Hervormingsagenda zich mede richt op 

het versterken van de samenhang naar de andere leefdomeinen van jongeren 

en meer specifiek het onderwijs. Dat dient bij te dragen aan een meer 

preventieve, laagdrempelige groepsgerichte aanpak. Ontschotting in de 

financiering kan daaraan een belangrijke impuls geven. De motie roept op in de 

uitwerking van de Hervormingsagenda daarmee rekening te houden en te 

bevorderen dat ook de minister van OCW zich committeert aan de 

Hervormingsagenda en bijdraagt aan de versterking van de samenhang tussen 

jeugdhulp en onderwijs.  

 

Verantwoording 

 

Via de onderwijszorgtafel werkt de VNG op ambtelijk niveau met 

vertegenwoordigers van koepelorganisaties 

onderwijs/kinderopvang/jeugd/welzijn, professionals, clientorganisaties en 3 

ministeries aan een betere landelijke verbinding tussen onderwijs, kinderopvang 

en zorg.  Een sterke basis door krachtige samenwerking is daarbij het gedeelde 

uitgangspunt. Ook wordt de uitwerking van de brief aan de Tweede Kamer over 

ZorgInOnderwijstijd (zie pagina 8-11 uit deze brief) aan de onderwijszorgtafel 

besproken. Die brief gaat over ontschotting van budgetten in het speciaal 

onderwijs (te beginnen bij cluster 3 en 4 scholen).  

Over de bestuurlijke governance zijn we nog in gesprek met de ministeries. 

Aansluiting van de minister van OCW (en waar relevant de onderwijs & 

kinderopvangkoepels) bij het bestuurlijk overleg over de Hervormingsagenda 

jeugd is daarbij een van de opties. 

 

Voorstel: De motie aan te houden 
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Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Motie en indiener: Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijk 

ondersteuner huisartsen Jeugd GGZ”  

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De motie bevestigt het belang van de functie Praktijkondersteuner Huisartsen 

Jeugd en roept op om het gesprek aan te gaan met zorgverzekeraars om een 

richtlijn te maken, die duidelijkheid geeft over de financiering en 

verantwoordelijkheden van de POH Jeugd GGZ. 

 

Verantwoording 

 

De VNG is op dit moment nog in gesprek met  Zorgverzekeraars Nederland (ZN) 

om te bespreken of en op welke wijze het mogelijk is om richtlijnen op te stellen 

m.n. voor die vormen van jeugdconsulent bij de huisarts/ POH GGZ met 

aandachtsgebied jeugd die een mengvorm zijn van de bovenstaande twee 

vormen. Het is nu nog te vroeg om in te schatten of dit wel of niet realiseerbaar 

is. 

Voorstel: De motie aan te houden 

 

 

 

Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Motie en indiener: Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Akkoord gaan met de Hervormingsagenda Jeugd met daarbij een oproep aan 

het VNG-bestuur om zich in te spannen voor structurele financiële middelen 

vanaf 2026 en zich in te zetten voor een aantal randvoorwaarden.  

 

Roept het VNG-bestuur op om stevig in te zetten op het realiseren van de 

volgende voorwaarden:  

1. Structurele middelen Algemene Uitkering gemeentefonds ook in 2026 

(oplossen van het Ravijnjaar)  

2. Een routekaart voor de benodigde wetgeving met een heldere planning en 

een haalbaar implementatietraject voor de daarmee te besparen kosten op 

basis van een Uitvoerbaarheidstoets Decentrale Overheden.  

3. Een implementatieplan dat op uitvoerbaarheid is getoetst door middel van 

een Uitvoerbaarheidstoets Decentrale Overheden.  

4. Een regioscan vooraf per regio zodat bij de implementatie rekening kan 

worden gehouden met de differentiatie per regio inclusief de te besparen 

financiële reeks en een daarop aangepaste aflopende rijksbijdrage.  

5. In de opdracht van de deskundigencommissie opnemen dat zij in haar 

oordeel naast de inspanningen van gemeenten en het Rijk óók die van partners 

meeweegt.  

6. Helderheid vooraf over de wijze waarop de deskundigencommissie de 

inspanningen gaat monitoren.  

7. Helderheid en eenduidigheid tussen Rijk en gemeenten over de definitie van 

‘autonome groei’ en ‘bijzondere omstandigheden’, ter verduidelijking van de 

compensatie welke hieruit volgt.  
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Onderwerp: Hervormingsagenda Jeugd 

Verantwoording 

 

Zie verantwoording motie Nissewaard. Aanvullend hierop gaan we in op de 

punten 1 en 4-7 uit deze motie. 

Ad 1. Zie hierover de verantwoording van de resolutie en motie Beesel inzake 

de gemeentefinanciën. Hier zal het VNG-bestuur zich onverminderd voor 

inzetten.  

Ad 4-7. Er is in het implementatieplan voorzien in een regioscan per regio. Dat 

is nu de startfoto genoemd. In november wordt deze verspreid onder de regio’s 

zodat zij die kunnen invullen. 

In het BO van juli 2023 is expliciet in het bestuurlijk overleg met het Rijk 

afgesproken dat de deskundigencommissie de inspanningen van de partners 

meeweegt, bij start van de werkzaamheden als eerste een kader maakt waarin 

duidelijk wordt hoe ze de inspanningen gaat wegen en hier ook expliciet ingaat 

op autonome groei en onvoorziene omstandigheden. Naar verwachting start de 

commissie in januari 2024. Het eerste advies dient in januari 2025 gereed te 

zijn.  

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Verenigingsstrategie 
 

Onderwerp: Verenigingsstrategie 

Motie en indiener: De Bilt “Van onderop naar de top” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

In de motie “Van onderop naar de top!” spreekt een aantal gemeenten die zijn 

vertegenwoordigd in het M50-netwerk de zorg uit dat de gelijkwaardige inbreng 

van de netwerken niet goed geborgd is in de nieuwe Verenigingsstrategie 2030. 

Voorgesteld wordt om de netwerken een formele positie te geven in de 

omkeringsstrategie en de governance.  

De motie onderschrijft dat goed tot uitdrukking komt in de strategie dat 

gemeenten een  krachtig collectief naar het rijk willen zijn en willen werken 

vanuit een langetermijnstrategie, maar dat de samenwerking met de netwerken 

nog onvoldoende belicht en uitgewerkt is in de strategie. 

 

Verantwoording: 

 

 

De betrokkenheid van de verschillende netwerken is van groot belang voor de 

uitvoering van de VNG Verenigingsstrategie 2030. De strategie vraagt een 

andere manier van werken waarin de netwerken een cruciale rol spelen. Doel is 

om de kennis-, lobby- en informatiepositie die de netwerken hebben zo goed 

mogelijk te benutten. Zo kunnen de VNG en de netwerken in gezamenlijkheid 

aan maatschappelijke opgaven werken en hiervoor verantwoordelijkheid 

nemen. 

 

Zo betrekt de VNG de netwerken nu al bij de inzet voor de Kabinetsformatie, het 

vervolg op het rapport Elke Regio telt en bij de uitwerking van het Regioberaad. 

Er vinden tevens waardevolle gesprekken plaats met de netwerken op ambtelijk 

en bestuurlijk niveau om te verkennen hoe de samenwerking op een andere 

manier vormgegeven kan worden richting 2030.  

Het bestuur van de VNG kijkt er naar uit om samen met de netwerken 

vervolgstappen te zetten op deze ingeslagen weg en de rol van de VNG als 

knooppunt van netwerken verder in te vullen. 

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Andere moties 
 

 

Onderwerp: Natuur en stikstof 

Motie en indiener: Reusel-De Mierden “Uitvoering Landelijke Beeindingsregelingen 

veehouderijlocaties” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

In de motie spreekt de gemeente de zorg uit dat de uitvoering van Landelijke 

Beëindigingsregelingen (LBV en LBV+) gevolgen heeft voor met name 

landelijke gemeenten met een groot buitengebied. De zorg ziet op de uitvoering 

van de LBV en LBV+ regeling in relatie tot de beschikbare capaciteit en 

expertise binnen gemeenten, onder andere met betrekking tot Ruimtelijke 

Ordening en Vergunningverlening, toezicht en handhaving.  

 

De motie draagt het bestuur op bij het ministerie nogmaals het belang te 

benadrukken van een realistische en werkzame planning voor het uitvoeren van 

de LBV en LBV+ regeling, in aanvulling op alle inspanningen die de VNG al 

heeft verricht in diverse werkgroepen met het ministerie van LNV en provincies. 

Voorts wordt opgeroepen de mogelijkheden te verkennen van verlenging van 

termijnen in individuele gevallen, indien de beoordeling van een herbestemming 

in het voortraject langer duurt dan voorzien. 

 

Verantwoording: 

 

 

De VNG zet zich voortdurend in om de gemeenten te ondersteunen in de 

uitvoering van de LBV(-plus) regelingen. Dit betreft o.a. het opstellen van de 

handreiking aanpak piekbelasting en beëindigingsregelingen veehouderijen, het 

uitwisselen van best practices in ambtelijke overleggen, faciliteren van 

bestuurlijk gesprek met LNV directie Aanpak Piekbelasting en het onderhouden 

van contact met RVO om een goede samenwerking tussen RVO en gemeenten 

te bereiken.  

 

De VNG heeft in de ambtelijke en bestuurlijke overleggen én in communicatie 

uitingen expliciet gepleit voor realistische en werkzame planning voor de 

uitvoering van de regeling. Dit heeft helaas niet geleid tot een verlenging van de 

termijnen. De minister voor Natuur en Stikstof heeft wel aangegeven ruimte te 

willen bieden aan langere termijnen als daar in bepaalde gebieden de komende 

maanden aanleiding voor is. De VNG blijft dit onder de aandacht brengen, zeker 

wanneer het aantal aanmeldingen voor de LBV(-plus) oploopt.  

 

De oproep in de motie voor een goede uitvoering van de regeling blijft integraal 

onderdeel uitmaken van het VNG-standpunt op dit thema en vormt ook in de 

toekomst de basis voor onze inzet. 

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Arbeidszaken 

Motie en indiener: Súdwest Fryslân e.a. “CAO Samen aan de slag: compensatie voor financiële 

achteruitgang werknemers met een beperking” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

In de motie spreekt de gemeente de zorg uit dat: er onderscheid in beloning is 

ontstaan tussen werknemers onder de cao’s SW en Aan de slag en de reguliere 

gemeenteambtenaren; werknemers onder de cao’s SW en Aan de slag niet 

worden gecompenseerd voor de gestegen inflatie waardoor een deel van de 

werknemers kampt met financiële problemen; werknemers onder de cao 

Gemeenten wel een nieuwe cao hebben met compensatie. 

 

In de motie spreekt de gemeente uit dat gemeenten voor zowel de 

gemeenteambtenaren, de werknemers onder de Cao SW als de cao Aan de 

slag werkgever zijn en zij voor alle werknemers goede arbeidsvoorwaarden wil. 

 

De motie roept het VNG bestuur op om bij minister Schouten aan te dringen op: 

- Compensatie voor de werknemers onder de Cao SW en cao Aan de 

slag vergelijkbaar met de compensatie van gemeenteambtenaren; 

- Een reiskostenvergoeding beschikbaar te stellen conform de regels van 

de belastingdienst (0,21 per kilometer). 

 

Verantwoording: 

 

 

De KIA heeft na de zomer enkele gesprekken gevoerd met de vakbonden over 

de wensen en de betaalbaarheid. Ondanks dat tegemoet is gekomen aan de 

initiële wensen van de vakbonden is het nog niet tot een akkoord gekomen. De 

gesprekken worden in november 2023 voortgezet. 

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 

 

 

Onderwerp: Arbeidszaken 

Motie en indiener: Losser “Openbreken cao SW en cao Aan de Slag” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

In de motie spreekt de gemeente de zorg uit dat werknemers onder de cao’s 

SW en Aan de slag niet zoals ‘reguliere’ gemeenteambtenaren worden 

gecompenseerd voor de gestegen inflatie. De gemeente wil door middel van de 

motie oproepen om beide cao’s open te breken om verbeteringen van de 

arbeidsvoorwaarden af te spreken. De motie roept het bestuur op om in gesprek 

te gaan met de Kamer Inclusieve Arbeid over het openbreken van beide cao’s 

en het Rijk aan te spreken om hiervoor de benodigde middelen beschikbaar te 

stellen. 

 

Verantwoording: 

 

 

De KIA heeft na de zomer enkele gesprekken gevoerd met de vakbonden over 

de wensen en de betaalbaarheid. Ondanks dat tegemoet is gekomen aan de 

initiële wensen van de vakbonden is het nog niet tot een akkoord gekomen. De 

gesprekken worden in november 2023 voortgezet. 

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Informatieveiligheid 

Motie en indiener: Heemstede e.a. “Geen Network and Information Security 2 (NIS2) in de keten, 

voordat we iets weten” 

 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Oproep aan bestuur om in dialoog met het Ministerie van JenV, BZK en andere 

relevante ministeries overeenstemming te bereiken over de concept wetgeving 

als vertaling van de NIS2 richtlijn met de volgende inzet: 

- de gemeenten zijn geen sector of uitvoeringsorgaan maar een 

medeoverheid. Respecteer dat; 

- wees kritisch bij het bepalen van de reikwijdte van de wetgeving. Bekijk 

op basis van gewenst effect welke ‘labels’ (‘belangrijk’, ‘essentieel’) van 

toepassing worden verklaard in relatie tot het toezichtstelsel en maak 

helder welke stelselhouders welke verantwoordelijkheid draagt; 

- biedt in het belang van de implementatie integraal afgewogen en 

samenhangende wetgeving aan. Nu zijn meerdere ministeries los van 

elkaar met de voorbereiding bezig; 

- voorzie de gemeenten van structureel budget voor de implementatie en 

uitvoering; 

- zorg voor een parallel programma om in voldoende menskracht te 

kunnen voorzien voor de implementatie en uitvoering; 

- verlenging implementatietijd: 

o breng een reëel tijdspad van implementatie in kaart 

o schets per stap wat gemeenten te doen staat om tot (tijdige) 

implementatie te komen 

- beleg verantwoordelijkheid en aansprakelijkheid op een manier die 

recht doet aan en passend is bij de rechtstatelijke uitgangspunten van 

het openbaar bestuur in Nederland. 

 

Verantwoording: 

 

 

De gesprekken met de ministeries J&V en BZK over de aankomende wetgeving 

lopen. Een consultatieronde is uitgesteld en staat nu voor Q1 2024 gepland. Op 

29 juni is in de Tweede Kamer tevens de motie Slootweg1 ingediend. Het Rijk 

moet voor deze richtlijn in kaart brengen hoe en wanneer decentrale overheden 

aan de nieuwe wettelijke verplichtingen voor de beveiliging van netwerk- en 

informatiesystemen uit deze richtlijn moeten gaan voldoen. BZK coördineert de 

brede UDO en onderliggende UDO’s voor de nadere regelgeving van 

vakdepartementen. We werken met de rijksoverheid aan een haalbare en 

uitvoerbare roadmap voor de invoering.   

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 

 

 

 
1 
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2023A
05336  

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2023A05336
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2023A05336
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Onderwerp: Justitie en veiligheid 

Motie en indiener: Ede “Vereenvoudigen en versoepelingen procedure korte wapenstok boa’s” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De indieners willen een eenvoudiger en administratief minder belastende 

procedure voor gemeenten m.b.t. de aanvraag van de korte wapenstok voor 

hun Buitengewone opsporingsambtenaren (Boa’s). Daarnaast willen de 

indieners een grotere stem van de lokale driehoek in de beoordeling of 

plaatselijke Boa’s de beschikking moeten krijgen over de korte wapenstok. 

Indieners vragen het VNG Bestuur in gesprek te gaan met de minister van 

Justitie en Veiligheid (JenV) om hierop aan te dringen. 

Verantwoording: Afgelopen zomer zijn er verschillende (extra) bestuurstafels boa geweest met 

het ministerie JenV, politie, OM en VNG waarin de wapenstok onderwerp van 

gesprek was. Deze overleggen hebben ertoe geleid dat er binnen de bestaande 

(beleids)regels gezocht is naar de ruimte om de lijn van de lokale driehoek te 

volgen in het toekennen van de korte wapenstok. Deze ruimte is gevonden in 

de extra mogelijkheid om de wapenstok tijdelijk toe te kennen voor 2 jaar. 

Tijdens deze gesprekken kwam naar voren dat de bestaande (beleids)regels en 

het boa bestel beginnen te wringen in relatie tot de lokale gezagsdriehoek. Voor 

de kwestie wapenstok is niet gekozen voor een aanpassing van dit bestel, 

omdat dit een langduriger traject is dan het zoeken naar ruimte binnen het 

bestel. De bestaande regels rondom de aanvraag blijven bestaan, echter zal er 

door het (direct)toezicht wel minder stringent (eenvoudiger en minder belastend 

voor gemeenten) beoordeeld worden omdat de mogelijkheid tot een tijdelijke 

toekenning is ontstaan. Vanuit de VNG zal deze afspraak gemonitord worden.  

Tijdens het Strategisch Beraad Veiligheid van 25 september heeft de minister 

zich achter dit voorstel geschaard. Naast de toekenning van 2 jaar heeft de 

VNG gepleit om het gesprek te gaan voeren over de gezagsverhoudingen, 

zowel lokaal, regionaal als landelijk en het bestel waarbinnen de boa’s hun 

werkzaamheden doen. De toekenning van 2 jaar wordt bezien als een 

tussenstap. Hier heeft de minister ook mee ingestemd. 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Omgevingswet 

Motie en indiener: Hoeksche Waard “Bijdrage structurele financiële middelen van het Rijk voor de 

uitvoering van de Omgevingswet” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De motie roept het bestuur op om: 

- er bij het Rijk op aan te dringen structureel financiële middelen

beschikbaar te stellen voor de extra benodigde ambtelijke capaciteit en

de hogere inschalingskosten voor een adequate uitvoering van de taken

die de Omgevingswet met zich meebrengt en waarmee gemeenten

belast worden;

- en vanaf 1 januari 2024 tot het moment dat structurele middelen

beschikbaar komen, ter overbrugging, de incidentele middelen voor de

implementatie van de Omgevingswet, ter compensatie van de extra

benodigde capaciteit te verhogen.

Verantwoording: Reeds geruime tijd bepleit de VNG dat de extra kosten in het kader van de 

invoering van de Omgevingswet worden gecompenseerd. De motie Hoeksche 

Waard geeft uitdrukking aan de zorgen die er bij gemeenten en VNG leven over 

de financiering van beheer en ontwikkeling van het stelsel en dekking van de 

kosten voor implementatie en uitvoering van de taken in het kader van de wet. 

Die zorgen en de strekking van de motie zijn dan ook nadrukkelijk ingebracht in 

de gesprekken met het Rijk en de andere partners.  

Dit heeft voor de zomer van 2023 geleid tot overeenstemming over dekking van 

de beheerkosten voor 2024, met tegelijkertijd helderheid over de daadwerkelijke 

uitkering van de toegezegde middelen voor de financiering van de invoerings- 

en transitiekosten van de Omgevingswet (de bekende CA-reeks). De minister 

heeft hierover op 14 juli 2023 ook de Kamers geïnformeerd. Daarbij is 

aangegeven dat de middelen voor 2023 via de decembercirculaire beschikbaar 

zullen worden gesteld en de middelen voor 2024 en 2025 via de meicirculaires 

van betreffende jaren. Daarnaast blijft de eerder gemaakte afspraak staan dat in 

de loop van de transitieperiode evaluatie zal plaatsvinden van de 

daadwerkelijke kosten en baten. 

Voorstel: De motie aan te houden 
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Onderwerp: Omgevingswet 

Motie en indiener: De Bilt e.a. “Duidelijkheid over beschikbare financiële middelen voor 

invoeringskosten Omgevingswet” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De motie roept het bestuur op om: 

- ervoor te zorgen dat het Rijk vóór 1 juli 2023 bevestigt dat de in het

coalitieakkoord toegezegde middelen voor de financiering van de

invoerings- en transitiekosten van de Omgevingswet beschikbaar zal

worden gesteld via de uitkeringen in het Gemeentefonds.

Verantwoording: Voor de zomer van 2023 is overeenstemming bereikt over dekking van de 

beheerkosten voor 2024. In de gesprekken is ook de strekking van de motie 

ingebracht, als concretisering van de randvoorwaarden die de VNG heeft 

ingebracht ten behoeve van verantwoorde inwerkingtreding. Dit heeft tot 

resultaat gehad dat de toegezegde middelen voor de financiering van de 

invoerings- en transitiekosten van de Omgevingswet (de bekende CA-reeks) 

ook daadwerkelijk zullen worden uitgekeerd. De minister heeft hierover op 14 

juli 2023 ook de Kamers geïnformeerd. Daarbij is aangegeven dat de middelen 

voor 2023 via de decembercirculaire beschikbaar zullen worden gesteld en de 

middelen voor 2024 en 2025 via de mei-circulaires van betreffende jaren.   

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Omgevingswet 

Motie en indiener: Oostzaan “Financiering bodemtaken door gemeenten na invoering 

Omgevingswet” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Als de Omgevingswet op 1 januari 2024 in werking treedt worden alle 

gemeenten volledig bevoegd gezag voor de bodemkwaliteit (verplaatsen van 

grond, omgang bodemverontreiniging en bodemsanering). Er zijn eind 2022 

bestuurlijke afspraken met het Rijk gemaakt over ondersteuning van gemeenten 

bij het uitvoeren van de bevoegd gezag taak bodem onder de Omgevingswet.  

Belangrijk onderdeel element van de bestuurlijke afspraken bodem is dat alle 

partijen (Unie, I&W, IPO en VNG) hebben onderkend dat er onzekerheid is over 

de bekostiging van de uitvoering van de bodemtaak onder de Omgevingswet. 

Vandaar dat is afgesproken dat de uitvoering van de bodemtaak gemonitord 

wordt en dat er jaarlijks 3 miljoen beschikbaar is om knelpunten in de uitvoering 

van die taak door omgevingsdiensten op te kunnen lossen.  

De motie refereert hieraan en geeft daarnaast nu al het signaal dat de middelen 

die gemeenten hebben waarschijnlijk ontoereikend zijn. Vandaar dat deze 

gemeenten oproepen om: 

• Druk te zetten achter start en afronding van de monitoring om inzicht te

krijgen in het effect van de Omgevingswet op de uitvoering van de

bodemtaken;

• Bij het Rijk te bepleiten dat, in ieder geval tot afronding van de landelijke

monitoring, gemeenten – waar nodig – financieel worden ondersteund

om zekerheid te bieden dat de beschikbare capaciteit met de daarbij

horende kennis & expertise blijft behouden.

Verantwoording: Wij starten samen met het Rijk vanaf 1 november met de monitoring van de 

uitvoering van de bodemtaken onder de omgevingswet. Daarnaast kunnen 

gemeenten bij het Rijk aanspraak maken op middelen om de beschikbare 

capaciteit, zowel kwalitatief als kwantitatief, voor de uitvoering van de VTH 

taken bodem te behouden. 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Politieke ambtsdragers 

Motie en indiener: Papendrecht “Verandering opzet Werkkostenregeling in relatie tot politieke 

ambtsdragers” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

De gemeente Papendrecht verzoekt de VNG om erop aan te dringen dat er 

voor gemeenten twee aparte werkkostenregelingen (WKR) komen: één voor 

werknemers en één voor politieke ambtsdragers. Dat er nu één WKR is voor 

werknemers en politieke ambtsdragers, leidt ertoe dat een onevenredig deel 

van de vrije (onbelaste) ruimte in de WKR wordt gebruikt voor de vergoedingen 

voor politieke ambtsdragers en dat er te weinig ruimte overblijft voor onbelaste 

vergoedingen voor werknemers. Dit probleem doet zich voor bij kleinere 

gemeenten. Omdat werkgevers zich op de arbeidsmarkt onder andere 

onderscheiden met onbelaste vergoedingen, leidt dit tot een achterstand op de 

arbeidsmarkt van kleine ten opzichte van grotere gemeenten. 

Verantwoording: De VNG brengt het verzoek in op het eerstvolgende bestuurlijk overleg 

financiële verhoudingen. Hiernaast heeft het VNG-bureau twee gesprekken 

gevoerd met de betrokken medewerkers van de gemeente Papendrecht. Op 

basis hiervan zal het VNG-bureau een voorstel doen aan eerst het College voor 

Arbeidszaken (29 november 2023) en daarna het bestuur (13 december 2023).  

Als er in vóór de ALV nieuwe ontwikkelingen zijn, zal dit document worden 

geactualiseerd. 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Woonwagens en standplaatsen 

Motie en indiener: Land van Cuijk “Verhogen NHG norm voor woonwagens en standplaatsen” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Oproep aan bestuur: 

- In contact te treden met de minister van BZK om de NHG-normen voor

standplaatsen en woonwagens te verhogen en om samen te

bevorderen dat financiële instellingen geen onnodige beperkingen

opleggen aan de uitvoering van het landelijke woonwagen- en

standplaatsenbeleid.

Verantwoording: De VNG is samen met de gemeenten Land van Cuijk en Hoorn (indieners van 

de beide moties over woonwagens en woonwagenbewoners) vanaf juli tot op 

heden in overleg met BZK, SVN (starterslening), NHG (Nationale Hypotheek 

Garantie) en de Rabobank over hierboven genoemd knelpunt.  

De NHG is aan het schuiven met verhoging van de hypotheeknorm met 10%, 

maar dit percentage is onvoldoende: de aankoop van een woonwagen anno 

2023 is meer dan verdubbeld. Met deze verhoging kan alsnog niet tot 

financiering van een BENG-woonwagen worden overgegaan, dus deze 

verhoging is alleen een verhoging op papier. De huidige NHG-norm voor een 

woonwagen stamt nog uit de jaren 90 en bedraagt € 160.600,00 voor aanschaf 

van een nieuwe woonwagen (2023). NHG stelt nu voor om dat bedrag volgens 

de gebruikelijke rekenmethode met 10% te verhogen naar € 176.660.  

Uit de berekening van het ministerie van BZK blijkt dat de aankoop van een 

woonwagen tussen de € 200.000 en € 230.000 bedraagt. Om die reden pleit de 

VNG dan ook om de woonwagen te definiëren als een “woning”, zodat het 

onderscheid tussen hypotheek verstrekken aan een woonwagenbewoner en 

aan een koper van een woning komt te vervallen. Immers voor vergelijkbare 

woningen zoals de aankoop van tiny houses is dit ook mogelijk gemaakt. De 

NHG-norm voor reguliere woningen is de afgelopen jaren enorm verhoogd, 

maar deze inhaalslag wordt voor woonwagens niet gepleegd.  

Inmiddels is er voldaan aan de oproep van het bestuur en zullen wij alle 

gemeenten via de reguliere weg n.l. de ledenbrieven en/of de VNG-site op de 

hoogte houden van de nabije ontwikkelingen m.b.t. deze motie. 

Voorstel: De motie aan te houden 
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Onderwerp: Woonwagens en standplaatsen 

Motie en indiener: Hoorn “Starterslening voor woonwagenbewoners” 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

Oproep aan het bestuur:  

- In overleg te gaan met SVN om het product starterslening ook open te 

stellen voor woonwagens. 

 

Verantwoording: 

 

 

Inmiddels zijn er door de VNG en de gemeenten Hoorn en Land van Cuijk 

(indieners van beide moties over woonwagens en woonwagenbewoners) ook 

gesprekken sinds juli j.l. met SVN, de stichting die de startersleningsregeling 

voor de gemeenten uitvoert.  

 

Het financieel beleid van SVN is nog gebaseerd op hetgeen 25 jaar geleden 

gold. Behalve de verhoging van de hypotheeknorm zal ook de woonwagen als 

registergoed ingeschreven moeten worden bij de notaris. Immers dit zijn de 

regels die opgelegd zijn aan de SVN. Nu blijkt dat in bepaalde gevallen de 

woonwagen wel als onroerend goed wordt beschouwd maar niet als 

registergoed in het kadaster wordt opgenomen. Dat is het geval als een 

bewoner een huurstandplaats heeft en daarop een eigen woonwagen wil 

plaatsen. Bij de financiering wordt die woonwagen niet gezien als geregistreerd. 

En dit belemmert daarmee de toepassing van de startersleningsregeling voor 

woonwagens. Echter, indien de bewoner zowel de woonwagenstandplaats als 

de woonwagen koopt, wordt het eigendom overgedragen via de notaris, 

inclusief registratie bij de kadasters. Daarmee is die betreffende woonwagen 

ook geregistreerd. Simpelweg omdat de grond ook wordt geregistreerd. Dit geldt 

overigens ook bij erfpacht. Ook hiervoor geldt dat de huidige (verouderde) 

regels aangepast moeten worden zodat deze ook voor huidige generatie 

woonwagenbewoners mogelijk wordt dat zij (mits de gemeente daartoe in haar 

beleid, te weten de verordening voor de verstrekking van startersleningen de 

gelegenheid biedt) in aanmerking komen voor een startersregeling zoals iedere 

andere inwoner van Nederland.  

 

De VNG zet zich in om het starterslening ook voor de woonwagenbewoners 

mogelijk te maken zodat deze optie ook meegenomen kan worden in de 

landelijk uitvoering van woonwagen- en standplaatsenbeleid.  

 

Inmiddels is er voldaan aan deze oproep van het bestuur en zullen wij alle 

gemeenten via de reguliere weg n.l. de ledenbrieven en/of de VNG- site op de 

hoogte houden van de nabije ontwikkelingen m.b.t. deze motie. 

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 
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Onderwerp: Woningbouw 

Motie en indiener: Buren “Treffen regeling gebruik chemische bestrijdingsmiddelen in relatie tot 

omvang spuitzones ten behoeve van woningbouw”. 

 

Inhoud/oproep: 

(samengevat) 

In de motie spreekt de gemeente (gelegen in de Betuwe) de zorg uit dat we in 

Nederland voor een grote woningbouwopgave staan; ook in de gemeenten 

waar veel agrarische activiteit plaats heeft. In gemeenten met veel agrarische 

activiteit (met name bomen/gewassen die bespoten worden met 

gewasbeschermingsmiddelen) wordt spanning ervaren omtrent spuitzones in 

relatie tot de afstand van woningen en recreatie- en onderwijsvoorzieningen. 

 

De motie draagt het bestuur op bij het Rijk aan te dringen om z.s.m. met een 

duidelijke, wetenschappelijk onderbouwde, landelijke en generieke regelgeving 

te komen m.b.t. spuitzonering t.b.v. woningbouw om op een eenvoudige manier 

af te kunnen wijken van de standaard afstandsregels als de situatie zich daartoe 

leent. Voorts wordt verzocht een voorstel aan de ALV voor te leggen voor 

regelgeving m.b.t spuitzonering. 

 

Verantwoording: 

 

 

De VNG heeft een gesprek gevoerd met gemeente Buren en het ministerie van 

LNV om te kijken of een recente handreiking van de hand van LNV antwoord 

geeft op het issue. Dit gaf echter geen uitsluitsel.  

 

De VNG heeft vervolgens de vaste Kamercommissie voor Landbouw, Natuur en 

Voedselveiligheid voorafgaand aan het commissiedebat van 10 oktober 2023 

verzocht vragen te stellen aan de minister om ook onderzoek te doen naar 

afstandsbepalingen, eventueel naar type gewasbescherming, waarmee 

gemeenten uitvoering kunnen geven aan hun woningbouwopgave c.q. overige 

kritische gebruiksfuncties met oog voor de volksgezondheid en perspectief voor 

de agrarische sector en een regeling in het Besluit kwaliteit leefomgeving op te 

nemen over in acht te nemen afstanden tot gevoelige bestemmingen 

gedifferentieerd naar teeltvormen. 

 

De VNG geeft hier verder vervolg aan door in gesprek met het ministerie van 

LNV de mogelijkheden te onderzoeken voor afstandsbepalingen. Hiertoe wordt 

ook met gemeente Buren afgestemd en P10.  

 

Voorstel: De motie als afgedaan te beschouwen 

 

 

 




